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Højskolens navn:  

Projektets navn:  

Projektansvarlig:  

FORMÅL 

Beskriv kort projektets 
overordnede formål: 

 
 
 
 
 
 
 

MÅLGRUPPER OG DELTAGERE 

Hvem har været 
projektets primære 
målgruppe?  
 

 
 
 
 
 

Hvor mange personer har 
medvirket i projektet som 
deltagere? 
 

 

Hvor mange personer har 
projektet i øvrigt berørt, 
og hvem drejer det sig 
om? 
 

 

AKTIVITETER 

Hvilke konkrete 
aktiviteter er blevet 
gennemført i regi af 
projektet? 

 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

SAMARBEJDSRELATIONER 
(Besvares kun, hvis projektet har omfattet samarbejde med andre aktører) 

Hvilke aktører har I 
samarbejdet med i 
forbindelse med 
projektet? 
 
 
 
 
 

 

Hvilket positivt udbytte 
har samarbejdet 
medført? 
 
 
 
 

 

Hvilke udfordringer har 
samarbejdet medført? 
 
 
 
 
 
 

 

LÆRING FRA PROJEKTET 

Hvilke dele af projektet er 
lykkedes bedst? 
 
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse elementer er 
lykkedes: 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 

Hvilke dele af projektet 
har medført flest 
udfordringer? 
 
Uddyb, hvilke forhold der 
har haft betydning for, at 
disse udfordringer 
opstod: 
 
 

 
 



 
 

Er der elementer fra 
projektet, som vil blive 
forankret i jeres 
fremtidige 
højskolepraksis?  
 
Hvis ja, uddyb gerne på 
hvilken måde: 
 
 
 

 

Er der noget, I ville gøre 
anderledes, hvis I skulle 
lave et lignende projekt i 
fremtiden? 
 
 
 
 
 

 

SAMLET VURDERING 

Hvad er jeres samlede 
vurdering af projektets 
forløb i forhold til de 
opstillede projektmål? 
 
 
 
 
  

 

Hvad er de væsentligste 
erfaringer fra projektet i 
forhold til højskolernes 
folkeoplysende arbejde? 
 
 
 
 
 

 

Har I yderligere 
kommentarer i forhold til 
projektets forløb eller til 
puljemidlerne generelt, 
kan I uddybe dem her: 
 
 
 
 

 


	Højskolens navn: Silkeborg Højskole
	Projektets navn: Nye folkemøder
	Projektansvarlig: Jacob Zakarias Eyermann
	Beskriv kort projektets overordnede formål: Målet har været at skabe 4 folkemøder for at forny "mødet" mellem højskole og borgere om en række væsentlige folkelige udfordringer.Oplysningsprojektet vil eksperimentere med: 1. nye former for oplysningsaktiviteter2. nye og overraskende mødesteder for oplysningsaktiviteter3. nye samarbejdspartnere4. et nyt møde mellem højskolens nationale og internationale    elever og Silkeborgs lokale borgere
	Hvem har været projektets primære målgruppe: De målgrupper, vi sigter på at nå ved de enkelte "folkemøder", er fag- og interessegrupper, der relaterer sig til hhv. kunst, politik, sport, naturvidenskab samt generationserfaringer og -perspektiver. Desuden sigter vi på at få borgere bredt set i Silkeborg i tale i kraft af initiativer, der er overraskende og anderledes i deres form.
	Hvor mange personer har medvirket i projektet som deltagere: 200 højskoleelever, to bands, 8 foredragsholdere/paneldeltagere og 100 ældre fra Silkeborg by.
	Hvor mange personer har projektet i øvrigt berørt og hvem drejer det sig om: 500-600 borgere i Silkeborg (se under de enkelte aktiviteter)
	Hvilke konkrete aktiviteter er blevet gennemført i regi af projektet: Vi planlagde 4 folkemøder. Et blev dog aflyst, men i stedet lavede vi tre andre. Undervejs måtte vi også ændre i indhold og form på et af møderne:

1. Koncert med de to bands "Keep Camping" og Jonah Blacksmith" samt musikforedrag om kreative processer ved Max Heegaard (cand. Mag i musikvidenskab og højskolelærer på Egmont)  og Mikkel Møl (cand. Mag i medievidenskab). I foredraget fortalte de to bandmedlemmer om hvodan de inddrager måden at arbejde med musik på i band-sammenhæng. Ved koncerten kunne eleverne høre elementerne fra foredraget brugt i live-sammenhæng, og det bandt en fin rød tråd mellem proces og produkt. 
Deltagere: Til arrangementet havde vi inviteret flere højskole og muskhold på gymnasier, men da dagen kom, sprang en del fra, så vi endte med 50 deltagere ud over vores egne 100 elever.

2. "Naturvidenskab og kunst" som forelæsning og performance ved    atomfysiker Holger Beck Nielsen og kunstner Mette Høst. Aftenen var et samarbejde med Midtjysk Amatørastronomiforening, Silkeborg Fysiklærerforening og Silkeborg Gymnasium (fysik - og billedkunstklasser)
Deltagere: 100 højskoleelever og 250 gæster fra byen.

3. "Verden om 25 år" foredrag med Clement Kjersgaard om hvilke udfordringer, vi som verden står over for. Foredraget var et samarbejde med det politiske magasin RÆSON.
Deltagere: 100 højskoleelever samt 50 borgere fra byen.

4. "Vilde eventyr i en vidunderlig verden" - et rejseforedrag af journalist og medlem af Eventyrernes klub.
Deltagere: 100 højskoleelever og 50 borgere fra byen.
5. Kunstforedrag og jazzkoncert på Kunstcenteret Silkeborg Bad    med hhv. kunstneren Jens Galschiødt om    sin nye kunstinstallation "Abraham Børn" samt en dialog mellem en muslim, en kristen og en jøde. Foredraget og dialogen blev efterfulgt af en koncert med jazz-gruppen Elliott, inkl. fælles-spisning.
Arrangementet var et samarbejde med Silkeborg Bad Kunstcenter og IKON.
Deltagere: 100 højskoleelever og 100 andre gæster.

6. "Generationsmøde" og gruppedebatter mellem  pensionister og unge højskoleelever; inkl. fællesspisning. Generationsmødet var et samarbejde med Silkeborg Højskoleforening, Silkeborg Kirke og Silkeborg Kirkehøjskole og Ældrecenteret Rosengaarden i Silkeborg.Deltagere: 100 højskoleelever og 100 ældre fra byen.
	Hvilke aktører har I samarbejdet med i forbindelse med projektet: Silkeborg Bad Kunstcenter, IKON, Midtjysk Amatørastronomiforening, Silkeborg Fysiklærerforening og Silkeborg Gymnasium, Silkeborg Højskoleforening, RÆSON, Silkeborg Kirke og Silkeborg Kirkehøjskole og Ældrecenteret Rosengaarden i Silkeborg.
	Hvilket positivt udbytte har samarbejdet medført: Samarbejdet har skabt nye kontakter og relationer, som vi allerede har gjort brug af og fortsat vil. Det er lykkedes os at skabe nogle møder mellem grupper, som normalt ikke mødes og det vil vi fortsætte med at gøre. Det har også udfordret os som højskole på at tænke mere i samarbejder og møder med mennesker, som unge højskoleelever ikke normalt mødes med eksempelvis den ældre del af befolkningen og flygtninge.
Samarbejdet med bandet Jonah Blacksmith har også ført til en ny møde at tænke koncerter og foredrag sammen på.
Vi samarbejder også fortsat med Kunstcenter Silkeborg Bad.
	Hvilke udfordringer har samarbejdet medført: Vi havde en ambition om at kunne samle politkere, erhvervsfolk og andre mennesker med indflydelse i Silkeborg til en debat om hvor magten ligger. Det viste sig at være svært og ikke alle kunne se en idé i det. Derfor lykkedes dette arrangement ikke.

Arrangementet med de to bands blev udfordret af, at mange højskoler og gymnasieelever sprang fra i sidste øjeblik.
	Hvilke dele af projektet er lykkedes bedst Uddyb hvilke forhold der har haft betydning for at disse elementer er lykkedes: Alle de seks gennemførte projekter er lykkedes. Det har trukket mange folk til og det har givet os nogle nye relationer.
Foredraget om kunst og naturvidenskab trak en del naturvidenskabsinteresserede til og det vil vi bygge videre på ved fortsat at have fokus på at højskolen også skal deltage i diskussionen om naturvidenskaben.
Generationsmødet er nok det møde, der lykkedes bedst fordi det rykkede højskoleelever og de ældre deltagere dybere og fordi det er noget vi fortsat vil gøre. Grunden til at det lykkedes at nok at de ældre borgere kunne se en ide i at mødes og fortsat ville kunne se en ide i det og at både højskoleeleer og de ældre borgere fik noget ud af arrangementet. Alle deltagere både gav og modtog noget.
	Hvilke dele af projektet har medført flest udfordringer Uddyb hvilke forhold der har haft betydning for at disse udfordringer opstod: Den størtse udfordring var at finde politikere og erhvervsfolk til at deltage i et debatarrangement.
De virkede ikke interesseret og kunne ikke se pointen i det.
	Er der elementer fra projektet som vil blive forankret i jeres fremtidige højskolepraksis Hvis ja uddyb gerne på hvilken måde: Generationsmødet vil vi fortsætte med og flere fag bruger også at flytte undervisningen ud på ældrecenteret. Det har udfordret os på at tænke undervisningen ud af klasselokalet og ud i lokalsamfundet.
Mødet om kunst og naturvidenskab har sat gang i en overvejelse om hvordan naturvidenskaben får en plads på højskolen.
Dobbeltkoncerten hvor vi kombinerede det med et foredrag har allerede gjort at vi tænker koncerter anderledes, således at nogle koncerter kombineres med et foredrag eller en film. Eksempelvis var bandet Jonah Blacksmith forbi igen og afholdte en filmkoncert hvor de koblede en film med deres musik.
Ideen med at tænke højskole ud i andre af byens rum tager vi også med videre.
	Er der noget I ville gøre anderledes hvis I skulle lave et lignende projekt i fremtiden: 
	Hvad er jeres samlede vurdering af projektets forløb i forhold til de opstillede projektmål: Vi synes vi har opnået de mål vi ville med at skabe nogle anderledes folkemøder og mødesteder. Vi har også fået nye samarbejdspartnere og forsøgt at eksperimentere med nye former for oplysningsaktiviteter.
	Hvad er de væsentligste erfaringer fra projektet i forhold til højskolernes folkeoplysende arbejde: Man skal forsøge at tænke i andre rum og former, når man skaber rammen for folkeoplysning. Og det, der rykker mest og sætter flest spor er når der bliver rum for dialog og skaber et møde mellem mennesker.
	Har I yderligere kommentarer i forhold til projektets forløb eller til puljemidlerne generelt kan I uddybe dem her: 


